
מתוך דברי הרב יהודה עמיטל זצ"ל, ראש ישיבת הר עציון:

"מי שהיה שם, בגיא ההריגה, לא יכול היה שלא לראות את יד ה'.
הדברים היו כל כך בלתי טבעיים, כל כך בלתי מובנים, כל כך בלתי הגיוניים...

כל מי שהיה שם ראה.
זה לא טבעי, את יד ה' ראיתי... אבל לא את הפשר, את המשמעות.

הוא דיבר אלי – אבל לא הבנתי מילה...
היו שם שני מחנות, מצד אחד מחנה הרוצחים ומצד שני מחנה הנרצחים 

ואשרינו שאנחנו השתייכנו למחנה הנרצחים...
עדיף להיות בין הנרצחים מאשר בין הרוצחים.

זאת נקודת אור היסטורית ששום דבר לא יכול להאפיל עליה."

(משה מיה, "עולם בני וחרב בנוי", עמ' 116)



הרב חרל"פ, מי מרום

"פזורים הם ישראל ופזורים הם במהלכיהם,
אבל אם מתעללים בדמם של ישראל מזדעזעים כל ישראל בכל מקומות מושבותיהם.

הדם הוא הנפש ונפש ישראל טהורה היא.
ואז האחדות הנעלמת יוצאת ממחבואה וקוראת לאיחוד לכו ונלכה באור ה',

והזעזוע הזה הוא ההקמה לתחייה...
 גדולה היא השעה, שעת הרת עולם היא זו,

אל להקטינה, אל להחמיצה!
אל ליפול ברוח ואל ליפול בייאוש...

יקום ישראל כאיש אחד חברים"



הראי"ה קוק, אורות המלחמה

"כשיש מלחמה גדולה בעולם מתעורר כח משיח.
עת הזמיר הגיע, זמיר עריצים, הרשעים נכחדים מן העולם והעולם מתבסם, 

וקול התור נשמע בארצנו.
היחידים הנספים בלא משפט, שבתוך המהפכה של שטף המלחמה, 

יש בה ממידת מיתת צדיקים המכפרת,
עולים הם למעלה בשורש החיים 

ועצמות חייהם מביא ערך כללי לטובה ולברכה אל כלל בנין העולם בכל ערכיו ומובניו.
ואח"כ כתום המלחמה מתחדש העולם ברוח חדש ורגלי משיח מתגלים ביותר,

ולפי ערכה של גודל המלחמה בכמותה ואיכותה 
ככה תגדל הצפייה לרגלי משיח שבה."


